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محمدرضــا عــارف با بیــان اینکــه ما با 
دوران پســا انقــاب صنعتــی و حاکمیــت 
جامعــه اطاعاتــی و هوشــمند مصنوعی رو 
به رو هســتیم، گفــت: برای کشــور ما یک 
اختیار نیســت که وارد این جامعه)هوشــمند 
مصنوعی( بشــویم . بلکــه تصمیم مهمی باید 
در این زمینه گرفته شــود.اگر توانستیم خود 

را هماهنگ کنیم می توانیم از دســتاوردهای 
جامعه هوشمند حداکثر اســتفاده را ببریم و 
اگر متاســفانه همان نگاهی را که در ابتدا  به 
فناوری ها داشتیم)نگاه بدبینانه و توام با توهم 
توطئه( به جامعه هوشــمند هم داشته باشیم 
فقــط هزینه خواهیم داد .هیــچ چاره ای جز 
حضور در جامعه هوشمند و استفاده از مزایای 

آن نداریم.
وی با بیان اینکه با توجه به پتانسیل خوب 
انجمن رمز باید در جامعه هوشــمند پیشــتاز 
باشیم به اســناد بالادســتی در زمینه علم و 
فناوری و توصیه هــای رهبر معظم انقاب در 
این زمینه اشــاره کــرد و گفت:همه نهادهای 
دســت اندرکار علم و فناوری برای حضور در 
جامعه هوشــمند باید آستین ها را بالا بزنند و 
یک مسئولیت سنگین بر دوش همه نهادهای 
ملی کشور است و به یک خیزش علمی در این 
زمینه نیازمندیم و این خیزش علمی نیازمند 
دانشگاه،اســتاد و دانشجو بانشــاط و باانگیزه 
است و از سوی دیگر باید زمینه مناسب و حل 
مشکات جامعه دانشگاهی کشور فراهم شود. 
عارف بر ضــرورت حمایت همه بخش های 
حاکمیت از صنعت افتاء تاکید کرد و گفت:ما 
نیازمنــد تغییر نگــرش به دانشــگاه ،علم و 

موسســات علمی و پژوهشی هستیم و هزینه 
کردن برای مجامع علمی و دانشــگاهی عین 
صواب اســت.برخوردهای اداری با دانشــگاه 

باعث می شود از قافله عقب بمانیم.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 
اینکه در فضای امنیت ســایبری با چالش های 
بســیاری رو به رو هســتیم، خاطرنشان کرد: 
انجمن رمز به نمایندگی جامعه علمی کشــور 
می توانــد در حل چالش هــای عدیده امنیت 

فضای سایبری پیشگام  و پیشتاز باشد. 
و خصوصی  بخش هــای حاکمیتی  تمامی 
موظف به همکاری در حل مشــکات امنیت 

فضای سایبری در کشور هستند.
وی بــا اشــاره بــه برنامه هفتم توســعه، 
گفت:انتظارمان از مجلس این اســت که از ما 
)انجمــن رمز( بخواهد کــه درخصوص ارتقاء 
امنیت فضای ســایبر و نیــز اقتصاد دیجیتال 

چند حکم قابل اعتنــاء در این حوزه ها بویژه 
درخصوص جلوگیری از نفوذ در فضای سایبر 
با مشــورت هایی که به  مجلســیان می دهیم 

گنجانده شود.
عارف بر ضــرورت حمایت همه از نخبگان 
تاکیــد کرد و گفــت: اگر جــوان نخبه ما در 
تامین حداقل های زندگی خود دچار مشــکل 
شود تعهد ملی و شرعی اش را فراموش می کند 
بــه همین دلیل حاکمیــت موظف به حمایت 
همــه جانبــه از نخبگان اســت. وی در پایان 
تصریح کرد: بعضی از دســتگاه های اجرایی به 
مشکاتشان واقف نیستند و تشکل هایی نظیر 
انجمن رمــز باید مشکاتشــان را بیان کنند 
به همین دلیــل باید تعامل مان بــا نهادهای 
حاکمیتی و نیز توســعه روابط با دانشگاه ها و 
نهادهای علمی داخل و خارج از کشــور بیشتر 

شود.

مصطفی میرسلیم عضو حزب موتلفه به حواشی ایجاد شده 
بر سر پوشــیدن کفش خارجی واکنش نشان داد. مصطفی 
میرسلیم، نماینده تهران و عضو حزب موتلفه درباره حواشی 
رخ داده بر ســر پوشــیدن کفش خارجی گفت:هر جایی که 
نظریات انتقادی نسبت به من شده که موجه و منطقی بوده، 
من بافاصله اصاح کردم. مصداقش روشن بود. به ما گفتند 

که چرا مثا فان کفش را داری می پوشــی؟ من خب دیدم 
حرف درستی است. حالا من بیایم اصرار کنم که آقا! من این 

را نخریــدم و به من هدیه دادند؟ این چه حرف هایی اســت. 
خب راست می گویند دیگر؛ یک نماینده مجلسی که مشهور 

هم هست، چرا با کفشی که غیرمتعارف است قدم بزنم. وی 
افزود: نه اینکه من بخواهم بگویم آنهایی که ایراد گرفتند واقعا 
بر مبنــای اصاح یا حق این کار را کردند. آنها برای یک کار 
دیگری یعنی برای آبروریزی این کار را کردند. منتها بالاخره 
حالا یک انتقادی صورت گرفته و ما هم می گوییم بسیار خب، 

مشکلی ندارد، درست است.

عارف:

نیازمند تغییر نگرش به دانشگاه هستیم 

میرسلیم : 

یک نماینده مشهور چرا با کفشی غیرمتعارف قدم بزند!

خطیب نماز جمعه تهران:
امروز مردم برای خرید مرغ و گوشت مشکلی ندارند

حجت الاسام کاظم صدیقی در خطبه های نماز جمعه تهران نسبت به پوشش 
این روزهای زنان اعتراض کرد و از خانواده هایشان خواست مانع آنها شوند.

وی گفت: خانواده هایی که دختران فریب خورده یا زنان غافل دارند که امروز به 
بیگانه پرستی ، شیطان پرستی و هوا پرستی روی آورده و از پوشش شرافتمندانه 
بانوان دینی بیرون آمده و خودنمایی می کنند و خودشان را در معرض هوس بازان 
و دزدان ناموس قرار می دهند، باید پدران و مادران و بزرگترهای آنها آگاه بوده و 
این افراد فریب خورده را از این خطر جدی که هم دنیا و هم آخرت آنها را تهدید 
می کند نجات دهند. صدیقی تاکید کرد: متاســفانه این افراد که نه احترام برای 
کشورشان قائل هستند و نه احترام برای قانون و مصوبات پارلمان خود و به آیات 
الهی و دلسوزی نایب امام زمان )عج( توجه ندارند، باید آگاه شوند. خیلی پرویی 
می خواهد که قانون کشور را اجرایی نکرد. مرتبا قانون شکنی را تکرار می کنند. 
خطیب موقت نماز جمعه تهران در خطبه سیاســی این هفته نماز جمعه تهران 
تصریح کرد: مقام معظم رهبری در دیدار اخیری که با کابینه دولت ســیزدهم 
داشــتند برای اولین بار از دولتی تمجید کردند، مقام معظم رهبری فرمودند من 
از همه دولت ها حمایت کردم، اما از این دولت عاوه بر حمایت تمجید می کنم. 
این تمجید از ســوی نائب امام زمان )عج( به عنوان یک کارشناس صادق و یک 
دیده بان آشــنا به همه امور پیچیده دولت ها و جریانات سیاسی بسیار مهم است 
و بایــد به ملت برای انتخاب این دولت مــدال افتخار داد و از خداوند می خواهم 
همواره مردم را در انتخاب درست یاری رساند. وی ادامه داد: یکی از امتیازات این 
دولت گفتمان انقابی و احیای ارزش های انقاب و ارزش های دینی است که در 
اولویت همه مســلمانان دفاع از دین قرار دارد. احیای ارزش های اسامی و حفظ 
عزت ملت ایران از افتخارات این دولت است. دولت سیزدهم بدون این که حساب 
خاصی برای قدرت های مدعی باز کند و به آنها امتیاز خاصی بدهد و بدون شرط 
و اجازه آنها موفق شــد تا روابط خود را با کشــورهای دنیا به صورت عزتمندانه 
گسترش داده و ارتباطات بین المللی خود را بدون آمریکا و اروپا مدیریت کند و 
در پیمان های بین المللی با افتخار عضویت پیدا کند. صدیقی در ادامه تصریح کرد: 
یک زمانی است که افتخار آدم به لبخند و پوزخند یک رئیس جمهور غارت گر و 
آدم کش اســت، اما یک زمانی آدم بدون اعتنا به این قدرت ها و با تکیه بر عزت 
شــهدا و ملت ها پا در میدان گذاشــته و هرجایی که می رود مظهر قدرت ملت 
بزرگ ایران اســت. عضویت ایران در پیمان شانگهای با یک عزت و یک افتخار 
خاص نشــانگر کارآمدی در مدیریت روابط بین المللی است و اخیرا در راستای 
دلارزدایی و تضعیف یک جانبه گری دلار ایران در سازمان بریکس عضویت پیدا 
کرده است. وی در ادامه خاطر نشان کرد: نکته دیگری که رهبر حکیم و فرزانه 
انقاب بر آن تاکید داشت این است که اگر امروز دولت های همسایه و قدرت های 
بین المللی آغوش خود را به روی جمهوری اسامی ایران گشوده و رئیس جمهور 
ما را عزتمندانه در آغوش می گیرند، این اســت که می بینند که ایران قدرتمند 
بوده و منافعی دارد. آنها با ما تعارف ندارند این قدرت ملت ایران اســت که آنها 
را جذب می کند. می دانند که ارتباط با کشــوری که دارای رهبری حکیم بوده و 
ملتی قدرتمنــد دارند به آنها در بعد امنیتی و اقتصادی کمک می کند و به آنها 
اعتبار می بخشد. از طرف دیگر حضور رئیس جمهور ما در عرصه های بین المللی 
مظهر عزت ملت ایران و مظهر اقتدار خون شهدا و مظهر حکمت رهبر حکیم ما 
است. صدیقی در ادامه بیان کرد: چندین نکته را حائز اهمیت می دانم ما سال ۶۰ 
و دوران کوپن را نیز به یاد داریم و بعد در دوران رفاه بودیم در ســال ۱۴۰۰ نیز 
مساله خرید مرغ پیش آمد حضور داشتیم امروز درست است که قیمت گوشت، 
مرغ و روغن گران شــده اســت، اما به تناسب آن یارانه ها هم افزایش پیدا کرده 
است و رعایت حال ضعفا و دهک های پایین جامعه شده است، این به دلیل توجه 

دولت مردمی و رئیس جمهور مردمی است.

علم الهدی:
دولت نباید مساله معیشت را کوچک بشمارد

سید احمد علم الهدی در خطبه های عبادی-سیاسی نماز جمعه مشهد با اشاره 
به سخنان اخیر رهبری مبنی بر نزدیک شدن کشور به قله ها، اظهار کرد: از روز 
نخســت نهضت انقاب، مبارزه ملت ایران با آمریکا و ســلطه استکبار آغاز شد، 
چراکه شاه مزدور آمریکایی ها بود و با سرنگونی پهلوی، ما در حقیقت نظام سلطه 
غرب را شکســت دادیم. وی ادامه داد: از پس از پیروزی انقاب و حاکم شــدن 
اســام در این کشور، آمریکا درصدد براندازی جمهوری اسامی برآمد و از طرق 
مختلف سعی کرده به این هدف خود دست یابد؛ زمانی روسای جمهور آمریکا ما 
را به حمله نظامی تهدید می کردند، اما اکنون مدتی است دیگر از گزینه نظامی 
علیه ایران چیزی نمی گوید. موشــک ها و پهپادهای ما باعث شد که دیگر نه آن 
ترامپ دیوانه و عربده کش ما را به حمله نظامی تهدید کند و نه این بایدن بیهوش 
و بی حواس. نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی با بیان اینکه روش دوم آمریکا 
برای مبارزه با جمهوری اســامی، اعمال تحریم های مختلف و راه اندازی جنگ 
اقتصادی علیه ملت ما بود، افزود: اما امروز تحریم ها اثرگذاری خود را از دســت 
داده اســت. وقتی ما در دو پیمان اقتصادی قوی و جهانی شــانگهای و بریکس 
عضو شــدیم، یعنی تحریم های آمریکا دیگر نقشــی ندارد. ما با پهنه عظیمی از 
دنیا رابطه اقتصادی پیدا کردیم، به توسعه اقتصادی رسیدیم و هر چه بخواهیم 
صادر و وارد می کنیم. علم الهدی با بیان اینکه زمانی اقتصاد ما به زلف غرب گره 
خورده بود، عنوان کرد: مدام می گفتند برجام درســت شود، نان و امنیت داریم. 
اما امروز این گره هم باز شده است و ما همه چیز داریم و همه چیز هم می توانیم 
به دســت آوریم بدون اینکه با آمریکای ناپاک دست دهیم؛ پس تحریم ها قدرت 
خود را از دســت داده اســت. وی با بیان اینکه روش دیگر آمریکا برای مقابله با 
نظام ما، راه اندازی جنگ بی امان فرهنگی اســت، اضافه کرد: ۴۰ سال است که 
این جنگ در جریان است و انواع فتنه گری ها و بی بندوباری ها همه در ذیل این 
جنگ صورت گرفته اســت. در ناآرامی های سال گذشته نیز دشمن خواست با 
ترویج بی حجابی با ما مقابله کند که شکســت خورد. امام جمعه مشهد با اشاره 
به تاش های آمریکا برای تحریم علمی ایران به عنوان روشــی دیگر برای مقابله 
با جمهوری اسامی، بیان کرد: اکنون اما دستاوردهای شرکت های دانش بنیان و 
پیشرفت های کشور در حوزه فناوری، نشان می دهد تحریم های علمی آمریکا نیز 
شکست خورده است. شرکت های خارجی به دلیل تحریم ها، اجرای پروژه های ما 
را نیمه کاره رها کردند و حتی یک ســری اطاعات هم علیه کشور ما به دست 
آوردند، اما نهایتا فناوران ما با یک سال و نیم تاش، پروژه فاز ۱۱ پارس جنوبی 
را به اتمام رساندند و باعث شدند در ظرف یک سال بیش از ۵ میلیارد دلار برای 
کشــور ثروت آفرینی شــود. بنابراین امروز غرب کاما از شکست ما ناامید شده 
اســت و طبق سخنان رهبری، ما به قله نزدیک شده ایم. علم الهدی هم چنین با 
اشــاره به دیدار اخیر رهبری با اعضای هیات دولت، گفت: ایشان در این دیدار از 
دستاوردهای دولت تقدیر کردند. یعنی در حقیقت دستاوردهای دولت سیزدهم 
در عرض دو ســال، ما را به قله نزدیک کرده اســت. البته رهبری بر لزوم تقویت 
قدرت رســانه ای دولت و هم چنین حل مشکات معیشتی نیز تاکید کردند تا 
نتایج دستاوردهای دولت برای مردم روشــن شود. وی ادامه داد: اگر دولت این 
قدرت را دارد که پس از ۲۰ ســال تاخیر، در عرض یک سال و نیم بتواند پروژه 
فاز ۱۱ پارس جنوبی را به اتمام برســاند، چرا مشــکات معیشتی مردم را حل 
نمی کند؟ دولت نباید این مسئله را کوچک بشمارد، چراکه به یک غباری تبدیل 
شــده که بر روی اقدامات مثبت دولت نشسته و مانع از دیده شدن دستاوردها 
توســط مردم می شود. امام جمعه مشهد اضافه کرد: اگر نرخ کالاهای اساسی به 
قیمت گذشته بازگردد و ثابت بماند، معیشت مردم به ثبات می رسد. این که کار 
سنگینی نیست. امیدواریم دولت به این کار اهمیت ویژه دهد و مجلس هم برای 

تسریع آن کمک کند تا مردم از این تنگنای معیشتی رها شوند.

خروج ۲ میلیون و ۷۰۵ هزار زائر ایرانی از کشور برای 
شرکت در راهپیمایی اربعین

سیدمجید میراحمدی رئیس ستاد مرکزی اربعین با اشاره به حضور گسترده 
مردم و عاشــقان اباعبدالله الحسین علیه الســام در پیاده روی اربعین گفت: تا 
ســاعت ۱۲ امروز خــروج کل زائران ایرانی ۲ میلیون و ۷۰۵ هــزار نفر و ورود 

ایرانی ها به کشور نیز تا ساعت ۱۲ ظهر امروز ۷۵۱ هزار نفر بوده است.
وی تاکید کرد: در مجموع نســبت به سال گذشــته حدود ۵ درصد تا الان 
افزایش زائر را داریم و ورود زائران نسبت به سال گذشته تا این زمان ۴۶ درصد 
افزایش داشته که نشان دهنده یک توازن بسیار خوبی نسبت به رفت و برگشت 
زائران است. رئیس ســتاد مرکزی اربعین اضافه کرد: مرزهای شش گانه ما الان 
وضعیت خوبی دارند و از هر جهت آمادگی پذیرش زائران را دارند و از هر جهت 
وضعیت خوبی را شــاهد هستیم. میراحمدی یادآور شد: توصیه بنده با توجه به 
شــناخت چندساله ای که از سفرهای اربعین دارم این است که عزیزانی که برای 
ســفر تردید داشتند روز جمعه تا یکشــنبه و حتی تا دوشنبه بهترین ایام برای 

حرکت به سمت عتبات است که در راهپیمایی هم شرکت کنند.

نماز جمعه

رویداد

لاریجانی با اشاره به تاش عده ای برای خالص سازی گفت: 
از اول انقاب عده ای خالص ســاز می گفتند فقط ما انقابی 
هســتیم و دنبال حذف دیگران بودند. تاش برای دو قطبی 
سازی در کشــور وجود دارد . از اوایل انقاب دو فکر مقابل 
هم بودند. پایه نظری اولین فکر این بود که ما باید به دنبال 
وحدت ملی باشیم و تفکر دوم به دنبال تجزیه بود. وی افزود: 
گروهی که تفکر وحدت و وفاق را داشــتند، افراد حاضر در 
جریان اصیل انقابی بودند، نگاه دردمندانه به انقاب داشتند 
و اگر مطالبی که امام خمینی )ره( و حواریون ایشــان نظیر 
آیت الله بهشتی، آیت الله خامنه ای و آیت الله هاشمی رفسنجانی 
داشتند را مطالعه کنید، همگی توجیه کننده یک تفکر بودند 
که یکی از بنیادهای آن تفکر ایجاد وحدت در کشــور و قرار 
دادن پایه های تصمیم گیری براساس نظر مردم بود. لاریجانی 
بــا بیان اینکه البته عده ای هم نگاه کاســب کارانه به انقاب 
داشتند، گفت: این افراد به دنبال مونوپول کردن بودند. مبنای 
این اقدام بی هنری اســت چرا که اگر کسی هنر داشته باشد 

قــدرت توجیه دیگران برای ایجاد وفاق را دارد اما اگر هنری 
نداشــته باشد، به دنبال تجزیه است.  رئیس مجالس هشتم، 
نهم و دهم گفت: انقابیِ کاســب کار به دنبال این است که 
بگوید بقیه انقابی نیستند، ما انقابی هستیم و همه پست ها 
را ما باید بگیریم. نتیجه این اقدام کوچک کردن انقاب است 
در صورتی که انقاب اســامی بســیار بزرگ بود، اقدام امام 
خمینی )ره( بســیار بزرگ بود. لاریجانی ادامه داد: این نیاز 
زمانه بود، در مقابل کلیسا جلوی این خواسته مردم ایستادگی 
کرد و گفت ایــن آزادی ها را نباید به مردم داد، نیاز زمانه را 
درک نکرد، در نتیجه مردم نیاز خود را مقابل دستگاه دینی 
مشــاهده کردند. شهید مطهری می گوید اگر متولیان تفکر، 
نیاز زمان را به درستی درک نکنند، به ضرر دین تمام خواهد 
شد. لاریجانی در بخش دیگری از سخنانش در مورد ثبت نام 
نکردن خود در انتخابات مجلس دوازدهم افزود: امور عدمی 
کــه دلیل نمی خواهد. البته ثبت نام نکردن بنده در انتخابات 

مجلس دوازدهم دلایلی دارد که به موقع آن را می گویم.

نماینــده تبریز در مجلس بــا کنایه به تحصن کنندگان 
حجاب گفت: تا امروز اختافی وجود نداشته است و کسی 
با فرد باحجاب مشکلی نداشته، اما اگر اتفاقی بیفتد امکان 

دارد نسبت به آن ها نگاه دیگری داشته باشند.
مسعود پزشکیان با اشــاره به دوقطبی شدن جامعه در 
موضوع عفاف و حجاب گفت: بد است که در جامعه دو گروه 

با نگاه رقیب یا دشمن به هم نگاه کنند.
وی در خصوص تجمع شماری از مدافعان حجاب مقابل 
مجلس، گفت: این افراد به جای تحصن باید رفتار و الگویی 
از خود نشــان دهند که جاذبه ایجاد کنند. با تحصن رفتار 
درست نمی شود؛ خیلی از این افراد اگر به خانواده های خود 
برگردند می بینند کسی به حرف های آن ها گوش نمی دهند 
و با دعوا نمی توان آن ها را جذب کرد. اعتقاد یک باور درونی 
اســت و اجبار خارجی نیست! اگر رفتار و الگو را در جامعه 
اشــاعه دهیم راحت تر می توانیم افراد را جذب کنیم، اما با 

تحکیم، دستور و جرایم نمی توان کاری کرد.

وی در خصوص دو دســتگی شــکل گرفته در این امر، 
گفت: این رفتارها )تجمعات حجاب( منجر به شکل گیری 
دو قطبی در جامعه می شود. تا امروز اختافی وجود نداشته 
است و کسی با فرد باحجاب مشکلی نداشته، اما اگر اتفاقی 
بیفتد امکان دارد نسبت به آن ها نگاه دیگری داشته باشند. 
اگر این اتفاق بیفتد بد اســت که در جامعه دو گروه با نگاه 

رقیب یا دشمن به هم نگاه کنند.
پزشکیان در پاسخ به ســوالی در خصوص تأثیر جرایم 
مالی در امر عفــاف و حجاب، افزود: فکر نمی کنم با جرایم 
مالی به جایی برســد. نماینده مــردم تبریز در مجلس در 
پاسخ به این سوال که آیا در این لایحه سلیقه ای نگاه شده؟ 
گفت: باید جامعه شناســان، اساتید تربیتی، روانشناسان را 
می آوردنــد و به بحث و گفت و گو می پرداختند. باید روش 
جامع و کاملی را بیاوردند، اما لایجه فعلی فکر نمی کنم به 
نتیجه کاملی برســد. وی در پایان در خصوص رویکرد خود 
به این لایحه گفت: من از ابتدا مخالف اینگونه رفتارها بودم.

لاریجانی: 

انقلابی کاسب کار می گوید همه پست ها را باید ما بگیریم 
پزشکیان:

 با دعوا نمی توان کسی را جذب کرد!

گروه سیاســی: برنامه خرابکاری صنعتی 
سرویس جاسوسی رژیم صهیونیستی )موساد( 
در صنایع موشــکی وزارت دفاع و پشــتیبانی 
نیروهــای مســلح در قالــب اجــرای یکی از 
پیچیده تریــن پروژه های اطاعاتــی و امنیتی 

سال های اخیر خنثی شد.
یک مقــام مســئول در ســازمان حفاظت 
اطاعــات وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مســلح روز پنجشنبه با اعام این خبر گفت: با 
توجه به تاثیرگذاری راهبردی قدرت موشــکی 
جمهوری اسامی ایران در ایجاد بازدارندگی در 
برابر تهدیدات دشمنان قسم خورده ملت ایران، 
صنایع موشــکی همواره از اهداف سرویس های 
جاسوســی در زمینه خرابــکاری صنعتی بوده 

است.
وی با اشــاره به خودکفایی کشور در زمینه 
طراحی و تولید انواع ســامانه ها و موشک های 
مــورد نیاز در بردهای مختلف، طی ســال های 
اخیر پروژه های چند لایه اطاعاتی و امنیتی با 
پوشش خرید قطعات برای فریب سرویس های 

حریف طراحی و اجرا شده است.
ایــن مقام مســئول امنیتی افــزود: صنایع 
موشــکی وزارت دفــاع عاوه بــر تولید قدرت 
نظامی و دفاعی قابل ماحظه برای کشور، بستر 
مناسبی برای به دام انداختن شبکه های پیچیده 
جاسوسی و نفوذ و وارد کردن ضربات اساسی به 
ظرفیت های اطاعاتی سرویس های حریف نیز 

بوده است.
وی خاطر نشان ســاخت: با عنایت حضرت 
ولی عصر)عج( طی ماه های گذشــته شبکه ای 
کامــا حرفه ای و کار آزموده که قصد داشــت 
با همکاری برخی عوامل نفوذی قطعات معیوب 
و تجهیز شــده را بــرای بکارگیــری در تولید 
موشک های پیشرفته در صنایع موشکی وزارت 
دفاع به چرخه تولید وارد کند در تور اطاعاتی 
سربازان گمنام امام زمان)ع( در سازمان حفاظت 

اطاعات وزارت دفاع گرفتار و متاشی شد.
این مقام مســئول اظهار داشت: این شبکه 
با هدایت مســتقیم سازمان موساد قصد داشت 
با فروش قطعه تجهیز شده، موشک های تولید 
شــده را به ابزاری انفجاری برای ضربه زدن به 
خطوط صنعتی و کارکنان شاغل در این حوزه 

تبدیل کند.
وی تصریح کرد، علی رغم برنامه ی بســیار 
پیچیده دشمن صهیونیستی، با عنایت پروردگار 
و تاش بی وقفه سربازان گمنام امام زمان )عج( 
در ســازمان حفاظت اطاعات وزارت دفاع این 
اقدام دشــمن صهیونیستی از همان ابتدا تحت 
رصــد اطاعاتــی و عملیاتی قــرار گرفت و با 

دستگیری عوامل آن به طور کامل خنثی شد.
این مقام مســئول افزود: با اجرای این پروژه 
کاما موفق کلیه مسیرها و فعالیت های موساد 
بــرای تامین و انتقال قطعه مــورد نظر آنان به 
همراه افســران خارجی و عوامــل داخلی آنان 

شناسایی و در چتر اطاعاتی قرار گرفتند.
وی با اشــاره به پیچیدگی و ابعاد فنی این 
پروژه اظهار داشــت: دشــمن صهیونیســتی 
تــا چندی قبــل کاما مطمئن بــود که طرح 
خرابکاری صنعتــی و انتقال قطعات معیوب به 
صنایع موشکی وزارت دفاع با موفقیت اجرا شده، 
لیکن پس از وارد شــدن ضربه اخیر به شــبکه 
خرابکاری فوق از عمق شکســتی که در جریان 
این عملیات متحمل شــده همچنان در شوک 

اســت. توضیحات جانشــین وزیر دفاع درباره 
خنثی سازی خرابکاری صنعتی موساد

ســردار ســید مهــدی فرحی دربــاره این 
خرابکاری گفت: تاش شده بود که روی برخی 
از قطعات کانکتور مــداری انفجاری و غیرقابل 
شناســایی گذاشــته شــود تا در زمان و تاریخ 

مشخص و تعیین شده منفجر شود.
جانشــین وزیر دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مســلح تاکید کرد: اگر این خرابکاری کشــف 
نمی شد و این قطعات به کاربرده می شد تمامی 

موشک ها از حیز انتفاع خارج می شد.
سردار فرحی گفت: با اجرای این پروژه کاما 
موفق همه مســیرها و فعالیت های موساد برای 
تامین و انتقال قطعه مــورد نظر آنان به همراه 
افسران خارجی و عوامل داخلی آنان شناسایی و 

در چتر اطاعاتی قرار گرفتند.
معــاون وزیــر و ســخنگوی وزارت دفاع و 
پشــتیبانی نیروهای مســلح نیز در این زمینه 
گفت: اگــر این خرابکاری اتفاق می افتاد چیزی 
در حدود ۱۹ میلیون دلار برای ما هزینه ایجاد 
می کرد که ما ایــن را تبدیل به فرصت کردیم، 
ولی برآورد دقیقی نداریم دشــمن چقدر هزینه 

کرده است.
ســردار مرتضی طایی نیک درباره جزییات 
کشــف عملیات خرابکاری در صنایع موشکی 
اظهار کرد: موضوع بــر می گردد به اینکه اصا 
رژیم صهیونیســتی چــرا وارد ایــن ماجراها 
می شــود، چگونه وارد می شود؟ و با چه هدفی 
وارد می شــود؟ ایــن در واقع علتــش قدرت 
بازدارندگی است که ناشــی از صنعت دفاعی، 
قدرت موشــکی و عرصه هــای گوناگونی که ما 
توانســتیم وابستگی ۴۵ ســال قبل را به خود 
اتکایی بیــش از ۹۰ درصدی در صنعت دفاعی 
امروز برسانیم؛ بنابراین دشمن بیکار نمی نشیند 
و رژیم صهیونیستی و شــبکه ای که پشتیبان 
رژیم صهیونیســتی هســتند نســبت به این 
موضوعات انگیزه دارند، برای اینکه می دانند این 
قدرت برتری و قدرت بازدارندگی که به دســت 
آمــده، این قطعا در خنثی کــردن تهدیدات از 
طریق رژیم صهیونیستی یا هر ساز و کار دیگری 
تعیین کننده خواهد بــود، لذا می خواهند این 
قدرت بازدارندگی و قــدرت دفاعی را تضعیف 
کنند، ما به موازات پیشرفت های فنی، فناوری، 
صنعتی و تولیدی که به دست می آوریم با اتکا 
به دانشــمندان و نخبگان بومی عمدتا، باید در 
کنارش حفاظــت و صیانت اطاعاتــی از این 
داشته ها و قدرت نظامی را هم داشته باشیم که 
حفاظت اطاعــات وزارت دفاع با کمک جامعه 
اطاعاتی کشــور در این موضوع ماموریت دارد. 
باید در واقع به موازات هر پیشــرفت، هر ترقی 
و هر پلــه ای که ما بالا می رویــم در فناوری و 
تســلیحات و تجهیزات جدیــد دفاعی مراقبت 
بشــود که این تحت نفوذ، تحــت خرابکاری و 
تحت اقدامات دشــمن از جهت نابسامان شدن 
یا اختــال و ایجاد هر نوع انحراف در مســیر 

پیشرفت اتفاق نیفتد.
وی بــا تایید این کــه هر تولیــد باید یک 
پیوســت امنیتی داشــته باشــد، یادآور شد: 
سازمان حفاظت اطاعات وزارت دفاع در سال 
۹۳ حدود تقریبا ۹ سال قبل البته این موضوع 
که عرض می کنم طولانی اســت یعنی ما از دو 
دهه قبل که پیشــرفت های صنعــت دفاعی را 
داشتیم و تســلیحات و موشک ها و برنامه های 

جدیدمان الحمدالله داشــت به بار می نشست، 
شناسایی شــبکه های اخال گر دشمن هم در 
اهداف ماموریت ســازمان حفاظــت اطاعات 
وزارت دفاع وجود داشــت. سال ۱۳۹۳، ۹سال 
قبل دوستان داشــتند روی یک شبکه دشمن 
کار می کردنــد، در فرآیند این شناســایی این 
شــبکه که در داخل و خارج کشور مرتبط بود، 
متوجه می شوند که یک تمرکز اطاعاتی توسط 
موساد سرویس رژیم صهیونیستی روی برخی از 
موضوعات در داخل صنعت دفاعی وجود دارد، 
از جمله همین کانکتوری که مطرح شــد و در 
سال ۱۳۹۵ عائم و اطاعات اولیه را می توانند 
بدست بیاورند ما سه دوره را پشت سر گذاشتیم، 
تا امروز این خبر مهم اعام شــد که در واقع در 
این فرآیند چند ساله این بزرگترین خرابکاری 
صنعتی خنثی شده است. وی با بیان اینکه این 
خروجی عملیات اطاعاتی یک جنگ شــدید 
اطاعاتی و امنیتی چند ســاله است، ادامه داد: 
چرا دشمن این همه ســرمایه گذاری می کند؟ 
به دلیل این که عرض کــردم اهمیت، نقش و 
اثربخشی اســت که این ســاح های پرقدرت 
و موثر در قــدرت بازدارندگی ما دارد؛ بنابراین 
دشمن بیکار ننشسته و تمام تاشش را به کار 
می گیرد، یکی از این تاش ها این است که ما در 
سال های گذشته میزان بومی سازی قطعات مان 
به حد امروز نبود، یعنی بخش خاصی از قطعات 
هزاران قطعه و مواد اولیه ای که در موشــک ها، 
در سامانه ها، ســاح ها، تجهیزات به کار گرفته 
می شــود یک بخشــی از اینها به دلیل این که 
هنوز در داخل بومی سازی نشده و تولید نشده 
یا اقتصادی نیست و یک قطعه ای است که هم 
کاربــرد نظامی دارد، هم کاربرد غیرنظامی دارد 

یعنی در بازار داخلی و خارجی این وجود دارد.
معاون وزیر و ســخنگوی وزارت دفاع درباره 
اینکه موفقیت عملیات رژیم صهیونیستی چقدر 
هزینه داشــت ، گفت: اگر این خرابکاری اتفاق 
می افتاد چیزی در حدود ۱۹ میلیون دلار برای 
ما هزینه ایجاد می کرد که ما هم خوشــبختانه 
این را تبدیل به فرصت کردیم منتها حالا برآورد 

دقیقی نداریم دشمن چقدر هزینه کرده است.
وی در پاسخ به ســوال دیگری خاطرنشان 

کرد: این ها به صورت غیررسمی، نامحسوس و 
پنهان برای اینکه بار حقوقی دارد اگر یک جایی 
رسما اعام شود که کمک کرده به این بحث ها 
بعــدا تبعات حقوقی برایشــان دارد فلذا این ها 
کاما پنهانی و هماهنگ شــده از سرویس های 
اطاعاتی امریکا و برخی از کشورهایی که با رژیم 
صهیونیستی همکاری دارند استفاده می شود و 
استفاده کردند نه در این مورد، در موارد مشابه 
هــم این اتفاق افتاده و این در رصد همکاران ما 
قرار گرفته و خوشــبختانه در این جنگ شدید 
اطاعاتی ما عاوه بر ایــن که قابلیت و قدرت 
علمی و دانشی و فناوری نخبگان و دانشمندان 
ایرانــی را می بینیم که این توان را به دســت 
می آورند قدرت اطاعاتی و قابلیت اطاعاتی هم 
دارد امروز دیده می شود و این اشراف اطاعاتی 
اگر نباشــد، نه در حوزه صنعت دفاعی در سایر 
صنایع دیگر، صنایع اســتراتژیک ما موردهای 
دیگری داشــتیم از خرابــکاری در صنایع غیر 
نظامی در ســال های گذشــته اتفاق افتاده، اما 
امروز خوشبختانه این به حداقل ممکن رسیده 
به دلیل همین اشرافیت اطاعاتی و عملیات های 

موفقی که صورت گرفته است.
وی درباره شناسایی شبکه جاسوسی موساد 
گفت: مرحله اول شناسایی اولیه بود، مرحله دوم 
چتر اطاعاتی و غافلگیری رژیم صهیونیستی بود 
که یک دوره مشخصی داشت، مرحله سوم ضربه 
و متاشی کردن این شبکه بود که خوشبختانه 
اتفاق افتاد و بخش عناصر بیشتر این شبکه در 
خارج از کشــور بود داخــل عناصر محدودتری 
بودنــد و این ها کا خوشــبختانه الان از دایره 
تامین و خط انتقــال این قطعات کنار رفتند و 
به نحوی خود رژیم صهیونیســتی هم می داند 
که این دیگر قابل اعتماد برایشان نیست و این 
ضربه جدی به این شــبکه وارد شده است، اما 
رژیم صهیونیستی بهرحال برداشت ما این است 
که بیکار نیست، در ســایر حوزه ها هم ممکن 
است تاش هایی را داشته باشد، آنجا سرنخ هایی 
وجود دارد همکاران دارند در بخش های جامع 
اطاعاتی کشور که جا دارد ما خداقوت بگوییم 
به این سربازان گمنام امام زمان )ع( در حفاظت 
اطاعات وزارت دفاع، حفاظت اطاعات نیروهای 

مسلح، وزارت اطاعات، سازمان اطاعات سپاه 
که خوشــبختانه یک شبکه مسلط اطاعاتی را 
امروز شــکل دادند با توجه به این که این نقاط 
قوت ما امروز مورد هدف دشــمن است، نقاط 
قوت ما در هر جا که باشــد دشمن می خواهد 
این تقاط قوت را آســیب بزنــد. معاون وزیر و 
ســخنگوی وزارت دفاع و پشــتیبانی نیروهای 
مســلح درباره ادعاهای گذشته نتانیاهو در زیر 
سوال بردن توان دفاعی ایران نیز اظهار کرد: نوع 
واکنش هایی که نشان می دهند ارزیابی دقیقی 
روی این ها وجود دارد موشک خرمشهر، موشک 
حاج قاسم و اینها که اخیرا در گزارش شما هم 
بود با حضور آقای رئیس جمهور به صورت انبوه 
تحویل نیروی هوافضای ســپاه شــد حالا این 
موشک های بالستیک، موشک های کروز و این ها 
هم تحویل ارتش و سپاه شده، این واکنش هایی 
که نشان می دهند نشان از یک هراس راهبردی 
است، این هراس راهبردی برمی گردد به این که 
رژیم صهیونیستی منشا تهدیدات در این منطقه 
اســت و می خواهد با لفاظی، عملیــات روانی، 
جنگ شــناختی، این تهدیدزا بــودن خودش 
را بــه گونه ای در فضــای ذهنی، فضای فکری، 
فضای عمومی، رســانه ای به گونه ای پیش ببرد 
که خودش را قوی نشــان می دهد و دیگران را 
ضعیف، اما خوشبختانه با نوع سامانه های دفاعی 
و قدرت رزمی کــه نیروهای رزمنده جمهوری 
اســامی به لحاظ ایمان، شــهادت طلبی و به 
لحــاظ قــدرت فرماندهی و ســاز و کار تجربه 
شــده ای که ما از دفاع مقدس داشتیم و داریم، 
این را در یک هراس استراتژیک قرار داده رژیم 
صهیونیســتی را و این نگرانی هایشــان را بارها 
اعام می کنند و مطــرح می کنند، در کنارش 
به دنبال این اختال و خرابکاری هم هســتند 
بنابراین اینکه صهیونیســت ها این لفاظی ها را 
دارند یک نوع عملیات روانی اســت اولا بخاطر 
مسائل و بحران های داخلی خودشان هست که 
یک سراشیبی سقوط را رژیم صهیونیستی دارد 
دنبال می کند و ثانیا از این قدرت برتری دفاعی 
که جمهوری اســامی ایران به دســت آورده و 
قدرت مقاومتی که در منطقــه اتفاق افتاده به 

شدت نگران است.

وزارت دفاع اعلام کرد: 

خنثی سازی بزرگترین عملیات خرابکاری در صنایع دفاعی


